
    P r o t  o k ó ł   Nr VII /2011 

 

z  sesji Rady Gminy Zarszyn odbytej w dniu 27 kwietnia  2011 r. 

 

Początek sesji godz. 12.00     zakończenie – godz. 14.30 

 

 

Radni obecni: 

 

 1.Konieczny Janusz 

2.Dębski Janusz 

 3. NiemiecWojciech  

 4. Bałut Krzysztof 

5.Burczyk Stanisław  

6. Gierad Alfreda 

7. Malik Adam  

8. Małek Janusz  

 9. Mindur Andrzej  

10. Ołowiańczyk Zygmunt 

11. Szajna Anna 

12. Trygar Krystyna  

13. Tutak Piotr 

14 Węgrzyn Maria 

 15. Stączek Jerzy  

 

 

Ponadto w sesji uczestniczyli : 

 

- Wójt Gminy Zarszyn      - Pan Andrzej Betlej 

- Zastępca Wójta Gminy Zarszyn    - Pan Zbigniew Dec 

- Skarbnik Gminy      - Pani Ryszarda Mikołajek 

- Kierownicy jednostek organizacyjnych Gminy i referatów w Urzędzie Gminy 

- Sołtysi. 

 

Porządek obrad: 

  

 1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad.  

 2. Przedstawienie porządku obrad. 

 3. Wniesienie poprawek i uwag do protokołu z poprzedniej sesji. 

 4. Interpelacje radnych. 

 5. Sprawozdanie z działalności Wójta Gminy w okresie między sesjami, w tym z realizacji 

      uchwał Rady Gminy. 

 6. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy 

      Zarszyn na lata 2011- 2021. 

 7. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w uchwale budżetowej na 2011 r. 

 8. Podjęcie  uchwały w sprawie rozwiązania porozumienia międzygminnego.  

   9. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały własnej Nr VI/30/2011 z dnia 24 marca 

                2011 r. w sprawie zmiany regulaminu określającego wysokość stawek    i szczegółowe 

                warunki przyznawania dodatków do wynagrodzenia zasadniczego, szczegółowe warunki 

           obliczania i wypłacania wynagradzania za godziny ponadwymiarowe  i godziny doraźnych 

    zastępstw, wysokość nagród ze specjalnego funduszu nagród i inne świadczenia    

    wynikające  ze stosunku pracy nauczycieli szkół  prowadzonych przez Gminę Zarszyn 
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      ustalonego przez Radę Gminy Zarszyn w dniu  1 kwietnia 2009 r. Uchwałą Nr    

    XXVI/189/2009 – po zasięgnięciu opinii Komisji Międzyzakładowej NSZZ „Solidarność” 

    Pracowników Oświaty oraz Związku Nauczycielstwa Polskiego Oddział w Zarszynie.  

 10. Wolne wnioski i zapytania.  

 11. Odpowiedzi na wolne wnioski i zapytania. 

 12. Zakończenie sesji.  

 

                                       

Ad. 1.  Sesję otworzył Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny, który powitał 

zebranych  i na podstawie listy obecności stwierdził, że w sesji uczestniczy 15 radnych. Obrady 

były zatem prawomocne do podejmowania uchwał.  

 

Ad. 2. Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny  na wniosek Komisji Finansów 

Budownictwa i Gospodarki Komunalnej, zaproponował  zmianę w porządku obrad, polegającą na  

przesunięciu  realizacji pkt.7 do  pkt.6, a następnie pkt. 6  w miejsce pkt.7.  

 

Innych propozycji zmian w porządku obrad nie wniesiono. 

Powyższą zmianę  Radni przyjęli jednomyślnie.   

       

Po wprowadzeniu w/w zmian porządek obrad przedstawiał się następująco: 

 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 

 2. Przedstawienie porządku obrad. 

 3. Wniesienie poprawek i uwag do protokołu z poprzedniej sesji. 

 4. Interpelacje radnych. 

 5. Sprawozdanie z działalności Wójta Gminy w okresie między sesjami, w tym z realizacji 

      uchwał Rady Gminy. 

 6. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w uchwale budżetowej na 2011 r. 

 7.  Podjęcie uchwały w sprawie zmiany w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy 

      Zarszyn na lata 2011- 2021. 

 8. Podjęcie  uchwały w sprawie rozwiązania porozumienia międzygminnego.  

   9. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały własnej Nr VI/30/2011 z dnia 24 marca 

                2011 r. w sprawie zmiany regulaminu określającego wysokość stawek    i szczegółowe 

                warunki przyznawania dodatków do wynagrodzenia zasadniczego, szczegółowe warunki 

           obliczania i wypłacania wynagradzania za godziny ponadwymiarowe  i godziny doraźnych 

    zastępstw, wysokość nagród ze specjalnego funduszu nagród i inne świadczenia    

    wynikające  ze stosunku pracy nauczycieli szkół  prowadzonych przez Gminę Zarszyn 

     ustalonego przez Radę Gminy Zarszyn w dniu  1 kwietnia 2009 r. Uchwałą Nr    

    XXVI/189/2009 – po zasięgnięciu opinii Komisji Międzyzakładowej NSZZ „Solidarność” 

    Pracowników Oświaty oraz Związku Nauczycielstwa Polskiego Oddział w Zarszynie.  

 10. Wolne wnioski i zapytania.  

 11. Odpowiedzi na wolne wnioski i zapytania. 

 12. Zakończenie sesji.  

 

Ad. 3. Nie wniesiono uwag i propozycji zmian do protokołu z poprzedniej sesji Rady Gminy. 

 

Ad. 4. W punkcie interpelacje radnych – interpelacji nie zgłoszono. 

 

Ad. 5. Wójt Gminy złożył sprawozdanie ze swojej działalności w okresie między sesjami , a także 

z realizacji uchwał Rady Gminy,  ilości wydanych zarządzeń  i  z działalności poszczególnych 

referatów w Urzędzie Gminy.  Informacje te stanowią załączniki do protokołu. 
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W dyskusji nad złożonym sprawozdaniem głos zabrali : 

- Przewodniczy Komisji Polityki Społecznej Pan Wojciech Niemiec poprosił Wójta, o przybliżenie 

tematu narady Wójta z Dyrektorami Szkół w dniu 6 kwietnia br.  

 

- Wójt Gminy Andrzej Betlej odpowiedział, iż  w tym dniu głównym tematem  spotkania 

z Dyrektorami Szkół była wstępna analiza   arkuszy organizacyjnych , które następnie w terminie 

do dnia 30 kwietnia br. muszą zostać  przedłożone do Urzędu Gminy  celem ich akceptacji. 

Ustalono także, iż spotkanie członków Komisji Polityki Społecznej z Dyrektorami Szkół  na temat 

dalszej organizacji  funkcjonowania placówek oświatowych na trenie gminy Zarszyn odbędzie   

w miesiącu maju br. 

 

Innych głosów dyskusji nie zabierano.  

Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny stwierdził,  iż  Rada  Gminy przyjęła 

sprawozdanie Wójta.  

 

Ad. 6. Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny otworzył dyskusję nad projektem 

uchwały w sprawie zmian w uchwale budżetowej na 2011 r.  

 

Z upoważnienia Wójta Gminy głos zabrała Skarbnik Gminy Ryszarda Mikołajek , która omówiła 

projekt zmian do budżetu na 2011 r., mówiąc,  iż dochody wzrastają o kwotę  285 279, 00 zł ,  

a zmniejszają się o kwotę 14 080,00 zł. Wydatki zaś zwiększają się o kwotę  299,354,55 zł ,  

a zmniejszają o 10 295,55 zł. Następnie w poszczególnych działach i rozdziałach omówiła  wykaz 

zadań planowanych do realizacji, a także poinformowała  na podstawie jakich pism i decyzji 

dotacje te  zostały do budżetu wprowadzone. Skarbnik poinformowała także, iż zmienia się zapis § 

3  w stosunku do omawianego  projektu na posiedzeniu Komisji Finansów Budownictwa  

i Gospodarki Komunalnej i jest to autopoprawka Wójta. 

 

- Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny poinformował, iż w związku z tym , że  

w kwestii przedmiotowego projektu uchwały  nie została wypracowana opinia  Komisji  Finansów 

Budownictwa i Gospodarki Komunalnej w pierwszej kolejności nastąpi zadawanie  pytań 

kierowanych do Wójta, po czym  ogłoszona zostanie przerwa w celu odbycia posiedzenia przez 

w/w Komisję mającego na celu  wypracowanie brakującej opinii. 

 

- Przewodniczący Komisji Finansów Budownictwa i Gospodarki Komunalnej Pan Adam Malik 

oznajmił, że na posiedzeniu Komisji kwestię sporną wywołał zapis w dziale 92601 „Obiekty 

sportowe”. Radny poinformował, iż w  otrzymanym pierwszym  projekcie uchwały w sprawie 

zmian w uchwale budżetowej widniała kwota 5 tys zł , zaś drugi projekt tej uchwały zawierał już 

kwotę  w wysokości 55 000 zł,  jako  zabezpieczenie w składanym projekcie do Programu  pn. 

„Bezpieczne Boiska Podkarpacia” z przeznaczeniem na remont szatni sportowej w Posadzie 

Zarszyńskiej. W związku z tym, że na posiedzeniu Komisji Radni nie mieli pełnej wiedzy co 

wchodzić będzie w zakres prac remontowych  w  tej szatni,  nie zdecydowano się na  wyrażenie 

opinii, tym bardziej , że w projekcie budżetu na 2011 r. w dziale 92109 „Domy i ośrodki kultury, 

świetlice  i kluby”pojawiło się także zadanie w  Posadzie Zarszyńska tj. na opracowanie projektu 

budowy klatki schodowej  dla Domu Kultury w kwocie 26 588.00 zł. 

 

- Radny Stanisław Burczyk zabierając głos w dyskusji powiedział między innymi, że pamięta słowa 

Wójta wypowiedziane na zebraniach wyborczych sołtysów mówiące o tym, iż z uwagi na trudną 

sytuację finansową gminy nie będą  rozpoczynane nowe zadania inwestycyjne przed ukończeniem 

tych obecnie  realizowanych . Niemniej jednak nowe inwestycje są nadal  planowane do realizacji, 

np. z Programu „Odnowy Wsi”, wszędzie - tylko nie w Nowosielcach.  Radny Burczyk stwierdził 

,że pytając w ub. roku Wójta o możliwość pozyskania środków na rozbudowę szatni sportowej  
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w Nowosielacach usłyszał odpowiedź negatywną , a obecnie  takie środki  znajdują się  na remont  

szatni sportowej w Posadzie Zarszyńskiej w kwocie 55 tys zł  i na przygotowanie projektu pod 

rozbudowę awaryjnej klatki schodowej w Domu Kultury w Posadzie Zarszyńskiej w kwocie  

26 588 zł. Jednocześnie - jak  zaznaczył Radny -  przywiezienie 2-3 samochodów żwiru na drogi 

nie rozwiąże wielu  istotnych  spraw  dla Nowosielec i dodał, że „ nie potrafi wytłumaczyć 

mieszkańcom,  dlaczego w Nowosielcach  nie wiele się  inwestuje, a  jedynie w Zarszynie i 

Posadzie Zarszyńskiej”. W związku z tym na posiedzeniu Komisji wnioskował o wykreślenie w/w 

zadań  z projektu uchwały w sprawie zmian w uchwale budżetowej.  

 

- Radny Wojciech Niemiec poparł swojego przedmówcę mówiąc o tym, że również kilka  dni temu 

zapytał Wójta,  czy istnieje możliwość dofinansowania z budżetu gminy zakupu samochodu 

strażackiego dla OSP w Bażanówce i wówczas też uzyskał odpowiedź negatywną. Natomiast dla 

Posady Zarszyńskiej  bez problemu znalazła się w budżecie kwota w wysokości 55 tys zł i poprosił 

Wójta „o wspólne szanowanie się”. Jednocześnie Radny zaznaczył, że wiele prac remontowych 

przy obiektach komunalnych wykonują sami mieszkańcy Bażanówki  i   ”myśli , że również   

w Posadzie Zarszyńskiej i Zarszynie są  mieszkańcy, którzy też  chętnie przyczynią się do 

wykonania tego typu prac”. Radny zaznaczył, iż jest przeciwny planowanym  do realizacji   

z budżetu gminy w/w zadaniom  i będzie głosował  za ich wycofaniem.  

 

- Radna Krystyna Trygar odczytała przygotowaną  na podstawie sprawozdania z realizacji budżetu 

za 2010 r. informację o wydatkowanych  środkach finansowych w rozbiciu  na poszczególne 

miejscowości. Jak następnie Radna zaznaczyła,  z tego zestawienia wynika, iż w ciągu 2010 r.  

na  każdą jedną  miejscowość gminy wydatkowano środki z budżetu gminy , a nie tylko dla 

Zarszyna czy Posady  Zarszyńskiej. 

 

- Radna Alfreda Gierad powiedziała, iż powyższe zestawienie  przytoczone  przez  Radną Trygar   

tylko za 2010 r. nie jest miarodajne dlatego , że  był taki okres, że w ciągu  jednego roku   

w Odrzechowej wydatkowano środki jedynie na zakup 3 przepustów. Faktem jest , iż obecnie  

w tej miejscowości  dużo się robi, ale był taki czas, że nie było prowadzonych żadnych inwestycji  

i na poniesione wydatki proponuje popatrzeć perspektywicznie. Następnie Radna zaznaczyła,  iż nie 

jest przeciwna remontowi szatni w Posadzie Zarszyńskiej , ale była zaskoczona i  zawiedziona tym, 

że w ostatniej chwili przed sesją pojawia się nowe zadanie i „trzeba podnieść rękę”. 

 

- Na podniesione kwestie Wójt Andrzej Betlej  odpowiedział między innymi,  że sytuacja w 

budżecie gminy jest nadal ciężka , ale jak wielokrotnie podkreślał,  jeżeli pojawi się  jakakolwiek 

możliwość  pozyskania środków pozabudżetowych w formie dotacji, to zawsze będzie składany 

wniosek  o te środki. O możliwości  składania wniosku do nowego Programu „Bezpieczne boiska 

Podkarpacia” dofinansowującego  zadanie  w 50%  Wójt  odpowiedział, że nabór wniosków w 

ramach tego  Programu został ogłoszony na kilka dni przed sesją, a termin składania wniosku mija 

6  maja br. Nie wiadomo, czy składny przez Gminę Zarszyn projekt  uzyska pozytywną akceptację, 

bowiem na 160 gmin i ponad 20 powiatów dofinansowanie uzyska kilka wniosków, a remont szatni 

sportowej w Posadzie Zarszyńskiej będzie musiał być przeprowadzony  chociażby z budżetu gminy 

z uwagi na rozwalający się  komin i awarię systemu kanalizacyjnego. 

Następnie Wójt odniósł się do planowanego drugiego zadania w budżecie, tj. przeznaczenia kwoty  

26 588 zł na opracowanie dokumentacji na dobudowę klatki schodowej jako wyjścia awaryjnego  

dla Domu Kultury w Posadzie Zarszyńskiej, przy przeznaczeniu na ten cel kwoty ok. 20 tys zł  

z funduszu sołeckiego miejscowości Posada Zarszyńska jako uzupełnienie pokrycia kosztów 

dotacji. Wójt zaznaczył, że co najmniej od 11 już lat temat ten na nowo powtarza się. Jeżeli będzie 

opracowana dokumentacja to z chwilą pojawienia się naboru wniosków np. do Programu 

Transgranicznego,  zaistnieje  możliwość złożenia wniosku o dofinansowanie tego zadania.  

Odnośnie realizacji zadań  w ramach Programu „Odnowa Wsi” Wójt Gminy wyjaśnił, że w dniu  
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5 maja br. zostanie  podpisana umowa na realizację tych zadań,  które zostały ujęte w składanym 

wniosku. We wnioskach tych znalazły się te miejscowości,  które chciały się tam znaleźć  i na 

obecną chwilę już nic nie można  zmienić. 

Na zakończenie tej dyskusji Wójt powiedział, że w  trakcie 11 letniej  pracy starał się, aby w każdej 

miejscowości była wykonana mniejsza lub większa  inwestycja i  zaznaczył jednocześnie, że  

niektóre działania trzeba podejmować bardzo szybko, gdyż często  konkursy naboru ogłaszane są  

z krótkim terminem, co wydawać się może dla niektórych z Państwa Radnych zaskoczeniem,  

a Urząd Gminy nie ma na to wpływu.    

 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny ogłosił 20 minutową przerwę w obradach.  

 

Po wznowieniu obrad Przewodniczący Komisji Finansów  Budownictwa i Gospodarki Komunalnej  

Pan Adam Malik oznajmił, że członkowie Komisji większością głosów 6 za , 1 przeciw  

i 2 wstrzymującymi się  pozytywnie zaopiniowali projekt zmian w budżecie gminy na 2011 r. 

 

- Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny poddał pod głosowanie projekt uchwały 

w sprawie zmian w uchwale budżetowej na 2011 r. Uchwała podjęta została większością głosów. 

Za jej podjęciem głosowało 12 radnych , 0 przeciw, 3 wstrzymało się od głosu. Uchwała ta stanowi 

załącznik do protokołu.  

 

Ad. 7.  Kolejny projekt uchwały dotyczył zmiany w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy  

Zarszyn na lata 2011- 2021. 

 

- Przewodniczący Komisji Finansów Budownictwa i Gospodarki Komunalnej Pan Adam Malik , 

oznajmił, że w/w projekt uchwały był przedmiotem posiedzenia Komisji w dniu 26 kwietnia 2011 r. 

i został pozytywnie zaopiniowany. 

 

Innych głosów w dyskusji nie zabierano. 

 

- Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny  poddał pod głosowanie projekt uchwały  

w sprawie zmiany w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy  Zarszyn na lata 2011- 

2021.Uchwała podjęta została większością głosów. Za jej podjęciem głosowało 13 radnych,  

0 przeciw, 2 radnych wstrzymało się od głosu. Uchwała ta stanowi załącznik do protokołu.  

 

Ad. 8. Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny otworzył dyskusję nad projektem 

uchwały w sprawie rozwiązania porozumienia międzygminnego.  

 

Radni otrzymali projekt uchwały wraz z uzasadnieniem mówiącym o tym,  iż na spotkaniu w dniu  

4 kwietnia br. w Urzędzie Miejskim w Brzozowie w sprawie ustalenia terminu i warunków dalszej 

kontynuacji budowy magistrali wodociągowej Sieniawa-Brzozów, której budowę współfinansowały 

Gminy Brzozów, Haczów, Besko Zarszyn obecni zaproponowali: 

- rozwiązać zawarte porozumienie, 

- przekazać nieodpłatnie przedmiotowy rurociąg na rzecz Gminy Besko z zastrzeżeniem przez 

 Gminę  Brzozów o możliwości korzystania w przyszłości z wybudowanego urządzenia. 

W związku z tym koniecznym jest rozwiązanie międzygminnego porozumienia z dnia 31 stycznia  

1992 r. w oparciu o uchwały poszczególnych rad gmin. 

 

- Przewodniczący Komisji Finansów Budownictwa i Gospodarki Komunalnej Pan Adam Malik 

oznajmił, że w/w projekt uchwały był przedmiotem analizy na posiedzeniu Komisji w dniu  

26 kwietnia br. i został pozytywnie zaopiniowany.  
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- Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny poddał pod głosowanie projekt uchwały  

w sprawie rozwiązania porozumienia międzygminnego. Uchwała podjęta została jednomyślnie. 

W głosowaniu uczestniczyło 15 radnych. Uchwała ta stanowi załącznik do protokołu.  

 

Ad. 9. Kolejny projekt uchwały dotyczył  zmiany uchwały własnej Nr VI/30/2011 z dnia 24 marca 

2011 r. w sprawie zmiany regulaminu określającego wysokość stawek    i szczegółowe warunki 

przyznawania dodatków do wynagrodzenia zasadniczego, szczegółowe warunki obliczania  

i wypłacania wynagradzania za godziny ponadwymiarowe  i godziny doraźnych     zastępstw, 

wysokość nagród ze specjalnego funduszu nagród i inne świadczenia wynikające ze stosunku pracy 

nauczycieli szkół  prowadzonych przez Gminę Zarszyn ustalonego przez Radę Gminy Zarszyn  

w dniu  1 kwietnia 2009 r. Uchwałą Nr XXVI/189/2009 – po zasięgnięciu opinii Komisji 

Międzyzakładowej NSZZ „Solidarność”Pracowników Oświaty oraz Związku Nauczycielstwa 

Polskiego Oddział w Zarszynie.  

 

Radni wraz projektem uchwały otrzymali uzasadnienie mówiące o tym, iż pismem  

z dnia 13 kwietnia br. Wojewoda Podkarpacki wszczął postępowanie zmierzające do stwierdzenia 

nieważności § 1 ust. 2 Uchwały Nr VI/30/2011 Rady Gminy Zarszyn  z dnia 24 marca 2011 r.  

w sprawie zmiany regulaminu określającego wysokość stawek    i szczegółowe warunki 

przyznawania dodatków do wynagrodzenia zasadniczego, szczegółowe warunki obliczania  

i wypłacania wynagradzania za godziny ponadwymiarowe  i godziny doraźnych  zastępstw, 

wysokość nagród ze specjalnego funduszu nagród i inne świadczenia wynikające ze stosunku pracy 

nauczycieli szkół  prowadzonych przez Gminę Zarszyn ustalonego przez Radę Gminy Zarszyn  

w dniu 1 kwietnia 2009 r. Uchwałą Nr XXVI/189/2009 – po zasięgnięciu opinii Komisji 

Międzyzakładowej NSZZ „Solidarność”Pracowników Oświaty oraz Związku Nauczycielstwa 

Polskiego Oddział w Zarszynie z powodu naruszenia § 6 Rozporządzenia Ministra Edukacji 

Narodowej i Sportu z dnia 31 stycznia 2005 r. w sprawie wysokości minimalnych stawek 

wynagrodzenia zasadniczego nauczycieli, ogólnych warunków przyznawania dodatków do 

wynagrodzenia za pracę w wolnym dniu od pracy. W w/w rozporządzeniu zostały określone ogólne 

warunki przyznawania dodatku motywacyjnego. W katalogu tych warunków nie zostało 

wymienione posiadanie przez nauczyciela i dyrektora co najmniej dobrej oceny pracy. W związku 

z powyższym w uchwale własnej Nr VI/30/2011 z dnia 24 marca 2011 r. zostaje wykreślony § 1 ust. 

2 w brzmieniu „ warunkiem przyznania dodatku motywacyjnego jest posiadanie przez nauczyciela 

i dyrektora co najmniej dobrej oceny pracy dokonanej w okresie pięciu lat przed data przyznania 

dodatku”. 

 

W dyskusji głosu nie zabierano.  

 

- Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny  poddał pod głosowanie projekt uchwały 

w sprawie zmiany uchwały własnej Nr VI/30/2011 z dnia 24 marca 2011 r. w sprawie zmiany 

regulaminu określającego wysokość stawek    i szczegółowe warunki przyznawania dodatków do 

wynagrodzenia zasadniczego, szczegółowe warunki obliczania i wypłacania wynagradzania za 

godziny ponadwymiarowe  i godziny doraźnych zastępstw, wysokość nagród ze specjalnego 

funduszu nagród i inne świadczenia wynikające ze stosunku pracy nauczycieli szkół  prowadzonych 

przez Gminę Zarszyn ustalonego przez Radę Gminy Zarszyn w dniu  1 kwietnia 2009 r. Uchwałą 

Nr XXVI/189/2009 – po zasięgnięciu opinii Komisji Międzyzakładowej NSZZ „Solidarność” 

Pracowników Oświaty oraz Związku Nauczycielstwa Polskiego Oddział w Zarszynie. Uchwała 

podjęta została większością głosów. Za jej podjęciem głosowało 14 radnych, 0 przeciw, 1 radny 

wstrzymał się od głosu. Uchwała ta stanowi załącznik do protokołu.  
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Ad. 10. W wolnych wnioskach i zapytaniach głos zabrali : 

 

-Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny odczytał pismo Sołtysa Wsi Mymoń 

skierowane do wiadomości Rady Gminy Zarszyn,  dotyczące  naprawy obsuniętego brzegu 

przepustu na potoku, który znajduje się na terenie Gminy Zarszyn.  Potok w tym miejscu jest 

bardzo głęboki i oberwany brzeg stwarza zagrożenie dla rolników dojeżdżających  do pól 

uprawnych położonych na pograniczu Gminy Zarszyn i Besko.. 

 

- Radna Krystyna Trygar wnioskowała o ustawienie na drodze powiatowej relacji Zarszyn-

Odrzechowa na ulicy Kwiatowej,w Posadzie Zarszyńskiej  znaku drogowego ograniczającego 

prędkość do 40 km. 

 

- Radny Adam Malik stwierdził, iż z niecierpliwością czeka kiedy  podjęte zostaną działania  

w kierunku   przeprowadzenia reorganizacji sieci szkół działających na terenie gminy. Jednocześnie 

Radny zaznaczył, iż czas szybko biegnie,  sytuacja budżetowa w oświacie jest bardzo trudna i pilnie 

trzeba wypracować sposób na obniżenie wydatkowanych środków w tym dziale budżetu. Następnie 

Radny zaznaczył, iż wcześniej  już wnioskowano o utworzenie zespołu szkół w Długiem  

i Zarszynie, tak  aby był jeden dyrektor odpowiedzialny za obiekt szkolny,  o zlikwidowanie   

„starej szkoły w Nowosielcach”, a  zamiast obniżać  koszty Radny stwierdził, iż słyszał,  że w tej 

szkole wykonany został remont pomieszczeń. 

Kolejno Radny Malik wnioskował o wykonanie  ok. 250 m nawierzchni asfaltowej na drodze 

gminnej  w Posadzie Jaćmierskiej. 

 

- Radny Wojciech Niemiec zapytał, czy już wiadomo w jaki sposób zostanie rozwiązany temat 

dalszej budowy sieci kanalizacyjnej w pobliżu „Chmurówek”w Posadzie Jaćmierskiej oraz w jakim 

terminie będzie wywożony żwir na remonty dróg w Bażanówce.  

 

- Radny Zygmunt Ołowiańczyk zapytał, czy podjęte zostały działania celem pozyskania 

pozabudżetowych środków na usuwanie skutków powodzi powstałych podczas  ostatniej 

kwietniowej burzy w Pielni. 

 

- Radny Andrzej Mindur wnioskował o wykonanie nawierzchni asfaltowej na parkingu 

przylegającym do  kościoła i cmentarza w Odrzechowej. Obecnie istniejący parking  posiada 

nawierzchnie żwirową i przy każdych większych opadach deszczu  żwir jest wymywany z tego 

parkingu. Następnie Radny wnioskował o doprojektowanie  oświetlenia ulicznego dla tej części 

Odrzechowej, w której nie wykonano dotychczas tego typu oświetlenia.  

 

- Radny Krzysztof Bałut zapytał , czy wraz z nastaniem sezonu turystycznego zostaną odnowione  

wiaty przystankowe  na terenie gminy oraz kiedy zostanie zamontowana barierka ochronna na 

brzegu rzeki Pielnicy  przy ulicy Długiej w Zarszynie w kierunku cmentarza. 

 

- Radny Janusz Dębski zapytał , czy Wójt otrzymał odpowiedź na pismo kierowane do 

Podkarpackiego Zarządu Melioracji i Urządzeń Wodnych w Rzeszowie  z prośbą  o przystąpieniu  

do odmulenia  koryta rzeki Pielnicy na tzw.”Jazie” w Długiem. 

Radny Dębski sugerował także , aby  planując do wykonania remont  kilku zadań  

w pierwszej kolejności brać pod uwagę te remonty, których potrzeba wynika z zagrożenia  

bezpieczeństwu / niszczejący komin, wadliwa instalacja  itp./, a następnie te, które służą poprawie 

estetyki i wyglądu. 
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- Radny Janusz Małek zaapelował do zebranych o wzajemną życzliwą pomoc w  udostępnianiu  

boisk sportowych  do treningów tym drużynom, u  których obecnie trwają remonty na ich boiskach.  

 

- Sołtys Wsi Zarszyn Franciszek Gajewski wnioskował o zabezpieczenie w budżecie gminy 

środków na wykonanie sieci kanalizacyjnej i wodociągowej do nowo wybudowanych  w ostatnim 

okresie czasu budynków w Zarszynie i Posadzie Zarszyńskiej, a także do tych budynków, do 

których wcześniej z różnych powodów  sieci tych nie wykonano .  

 

- Radna Anna Szajna ponownie wnioskowała o dopilnowanie zagadnienia związanego z  nadaniem  

statusu dróg gminnych drogom  wskazanym przez Sołtysa z Nowosielec. 

 

 

- Radny Jerzy Stączek wnioskował o wykonanie remontu schodów prowadzących do budynku 

biblioteki w Jaćmierzu i poprawienie stanu technicznego drogi  zniszczonej podczas akcji gaszenia 

pożaru  w Jaćmierzu.  

 

 

Ad. 11. Odpowiedzi na wolne wnioski i zapytania udzielili: 

 

- Kierownik Referatu Gospodarki Komunalnej Przestrzennej Rolnictwa i Ochrony Środowiska 

Bogusław Rakoczy poinformował, że : 

- przeprowadzono wizję lokalną, podczas której ustalono, że tymczasowo  ustawiony zostanie  znak 

ostrzegawczy   i  zabezpieczony  taśmami  teren obsuniętego brzegu na potoku przy drodze 

prowadzącej w kierunków pól w rejonie pobliskim Wsi Mymoń. 

- Radną Krystynę  Trygar poinformował, że ustawiony zostanie znak ograniczający prędkość do 

 40 km na drodze gminnej  ulicy Kwiatowej w Posadzie Zarszyńskiej, 

- Radnego Zygmunta Ołowiańczyka  poinformował , że złożony zostanie wniosek do Wojewody 

Podkarpackiego o pozyskanie środków na odbudowę mostu na dz. Nr ewid. 945 w miejscowości 

Pielnia,  

- Radnemu  Andrzejowi  Mindurowi powiedział, że budowa parkingu przy kościele i na cmentarz 

nie jest zadaniem własnym gminy, 

- Radnego Janusza Dębskiego poinformował, że PZMiUW w Rzeszowie nie przesłał pisma 

informującego o terminie rozpoczęcia odmulania koryta rzeki Pielnica w Długiem, 

- Radnemu Krzysztofowi Bałutowi -  odpowiedział informując , iż w miesiącu maju lub czerwcu br. 

podjęte zostaną prace przy odmalowaniu wiat przystankowych. Pracownicy Zakładu Gospodarki 

Komunalnej w Zarszynie około 10 maja br. zamontują barierkę ochronną na brzegu rzeki Pielnicy 

w Zarszynie przy ulicy Długiej w kierunku cmentarza. 

- Radnej Annie Szajna -  odpowiedział, że do końca listopada br. zostanie przygotowany i złożony 

w Urzędzie Marszałkowskim wniosek o nadanie statusu dróg gminnych wskazanym drogom w 

Nowosielcach, 

- Radnemu Wojciechowi Niemcowi odpowiedział, że w miarę posiadanych środków finansowych  

w budżecie gminy zostanie wywieziony żwir na drogi w Bażanówce. 

 

-Kierownik Referatu Inwestycji i Gospodarki Mieniem Gminy Pan Eugeniusz Mazur odpowiedział 

Radnemu Wojciechowi Niemcowi, że w najbliższych dniach zorganizowane zostanie spotkanie  

z właścicielem działki, na której planowana jest budowa sieci kanalizacyjnej w rejonie 

„Chmurówek” w Posadzie Jaćmierskiej. 

 

- Inspektor d/s oświaty w UG Zarszyn Pani Agnieszka Jakiel odpowiedziała radnemu Adamowi 

Malikowi, że  są już   opracowane materiały dotyczące funkcjonowania szkół podstawowych i 

gimnazjów w 2011 r. oraz proponowane rozwiązania w zakresie reorganizacji sieci tych szkół na 
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 terenie gminy Zarszyn, przeznaczone między innymi na planowane do odbycia  w miesiącu maju 

br. posiedzenie Komisji Polityki Społecznej RG poświęcone tej problematyce.  

 

- Dyrektor ZEAS  Sebastian Bętkowski odpowiedział Radnemu Adamowi Malikowi, że dla potrzeb 

uruchomienia  punktu przedszkolnego  w ”starej szkole w Nowosielcach” wyremontowano 

pomieszczenia sanitariatów , przedsionka, zainstalowano punkty świetlne na salach. Jak następnie 

zaznaczył Dyrektor ZEAS,  remont ten przeprowadzono przy znacznym zaangażowaniu rodziców 

i  mieszkańców Nowosielec. 

 

- W uzupełnieniu wypowiedzi Kierowników Referatów  w Urzędzie Gminy - Wójt Gminy Andrzej 

Betlej dodał, iż najprawdopodobniej koszt  zlikwidowania usuwiska przy rolniczej drodze  

w kierunku  Mymonia poprzez wybudowanie tam nowego przepustu  wyniesie ok. 150 tys zł. Przy 

obecnej sytuacji finansowej budżetu jest to za duży wydatek zważywszy na kategorie i obciążenie 

ruchem tej drogi. . 

 

-Odnośnie zamiaru przeprowadzenia reorganizacji sieci szkół na terenie Gminy Wójt  zaznaczył, 

 iż dobrze byłoby, aby debata ta odbyła się w możliwie jak najszerszym gronie,  by w ten sposób  

wypracować wspólnie stanowisko,a  następnie w miesiącu lutym przyszłego roku  powziąć już 

pewne ustalone decyzje. Następnie Wójt  oznajmił, że są podmioty chętne do przejęcia szkół do 

prowadzenia przez stowarzyszenia,  zgłosiła się też osoba,  która wyraża wole kupna budynku  po 

byłej lecznicy wet. w Posadzie Zarszyńskiej  w celu  przeznaczenia go  na przedszkole, żłobek. 

 

- Następnie Wójt poinformował, że najprawdopodobniej w miesiącu czerwcu bądź lipcu br. 

Wojewoda Podkarpacki przygotuje projekt  podziału  promes na usuwanie skutków powodzi, który 

przedłoży Ministrowi Spraw Wewnętrznych i Administracji. Wykaz dróg proponowanych do 

remontu w ramach tych środków został złożony u Wojewody w miesiącu styczniu br. 

 

Nie składano wniosku o pozyskanie środków pozabudżetowych na usuwanie skutków kwietniowej  

burzy  w Pielni, ponieważ  powstałe szkody nie przekroczyły kwoty powyżej 5% dochodów gminy, 

będącej kryterium  składania tego typu wniosków. Część powstałych większych strat na bieżąco 

usunięta została ze środków własnych budżetu gminy,  zaś odszkodowania z tytułu strat powstałych  

w uprawach rolnych , ubezpieczonym rolnikom przyznają firmy ubezpieczeniowe. 

 

- Doprojektowanie brakującego oświetlenia w  Odrzechowej to kwestia wolnych środków  

w budżecie gminy. 

W dalszej wypowiedzi Wójt zaznaczył, że coraz więcej mieszkańców Zarszyna i Posady 

Zarszyńskiej zwraca się z prośbą o dobudowanie sieci kanalizacyjnej bądź wodociągowej do nowo 

wybudowanych budynków. Następnie Wójt  zaznaczył, iż widzi potrzebę  zarezerwowania    

w budżecie gminy środków  na ten cel, by w ten sposób systematycznie  corocznie podłączać po 

kilka budynków. 

- Na zakończenie Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny przypomniał, że 

 30 kwietnia br.  jest  ostatnim dniem  do składania oświadczeń majątkowych radnych.  

 

Ad. 12. Na zakończenie sesji Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny podziękował 

wszystkim zebranym za aktywny udział w obradach stwierdzając , że  program sesji został w pełni 

zrealizowany. Ogłosił siódmą  sesję Rady Gminy Zarszyn w bieżącej kadencji 2010-2014  

za zamkniętą. 

         Przewodniczący 

                 Rady Gminy Zarszyn  

Protokołowała:                 

Irena Kasza                  mgr Janusz Konieczny 


